
BESTUURSVERGADERING BDF  

PROCES-VERBAAL 
PLAATS:    On-line vergadering – Via Teams  

DATUM:   03/04/2024  

TIJDSLOT:   11u30-14u00   

AANWEZIG:

   

  Leden 

Peter Schlembach (PSch)  Bart Verdickt (BV) X 

Pierre Gyselinck (PG) X Thomas Dabeux (ThD) X 

Gisèle Marlière (GM) X Marc Trémouroux (MTX) X 

Charlotte Aelvoet (ChA)    

    

Secretariaat 

  

V. Duchenne (VDE)  O. Magritte (OME) X 

N. Mastsepan (AMN)  E. Parent (EPT) x 
 

  

DAGORDE 

 ONDERWERP TODO 
A 1 Opvolging van de conferentie van BE Voorzitterschap EU - 19 mars 2024 : Joachim 

Lommelen en Sara Janssens. 
 
Mevrouw Marlière onderstreept dat het coördinatiemechanisme een essentiële 
partner voor het BDF is. Wij werken met vertrouwen. Dat is belangrijk. 
 
Joachim Lommelen: 
Zoals elke lidstaat 6 maand het voorzitterschap op zich neemt, zo ook nu België. 
Voornaamste rol: nieuwe Europese wetgeving onderhandelen. Nu wij European 
Disability Card succesvol onderhandeld. België wil van de gelegenheid gebruiken 
maken om vooral de focus op de toekomst van het Sociaal Europa te vestigen. 
 
Op 15 en 16/04/2024 zal de richting waar naartoe gecommuniceerd worden. 
Concreet: er zijn geen nieuwe strategieën voorzien, na 2024. We willen een set 
nieuwe ambitieuze acties voor de tweede helft van de periode (2025-2030).  
 
Verklaring van Terhulpen: België gaat de tekst voorstellen waarmee de conferentie 
van Terhulpen, waaraan de ministers van Sociale Zaken, de sociale partners en het 
Europees Parlement deelnemen, wordt afgesloten. We willen het concept 
Handimainstreaming erin opnemen. 
 
European Disability Platform: brengt Europese Commissie, Lidstaten, 
koepelorganisaties (o.a. EDF) samen. 
Het mandaat: Commissie bijstaan in implementatie strategie + lidstaten bijstaan 
opvolgen UNCRPD. 
 
Tweede fase van het Belgische Voorzitterschap: 3 thema’s 

1. Toegang tewerkstelling voor personen met een handicap: open debat sociale 
partners. Noden op Europees niveau en op niveau van de lidstaten. 

2. Free movement van de personen met een handicap. Huishoudelijke 
apparaten zijn niet in European Accessibility Act. Er zijn nog steeds veel 
belemmeringen, omdat de EC geen mandaat heeft en de lidstaten geen 
beperkingen zullen invoeren. 

3. Uitdagingen Europa. Het kader is te stroef. Weinig dynamiek tussen het 
Platform en de vertegenwoordigers.  

 

 

 



 

Conferentie outcome: een reeks suggesties 
1. Tendensen 
2. Vragen middenveld communiceren 
3. Alle acties voorgesteld. 

 
Verklaring La Hulpe 
 
Chair, EMCO, statistieken. Gezamenlijk overleg tussen social affairs en employment 
committee? Ok. 
Probleem van Europese statistieken: we rijden echt blind. Er is geen vergelijking 
tussen landen mogelijk. Administratieve data en surveydata. 
 
Mevrouw Marlière: we kunnen niet om de definitie van handicap heen. Het is uiterst 
belangrijk dat nationale gevoeligheden worden doorgegeven. Wanneer het debat 
over artikel 19 wordt gelanceerd op het niveau van het gehandicaptenplatform, zal 
EDF daar deel van uitmaken. EDF zal een meerderheidsstandpunt inbrengen, maar er 
zijn ook Franse, Portugese, Nederlandse en Belgische gevoeligheden... Dit is niet 
onbelangrijk. Het is belangrijk dat jullie je hiervan bewust zijn en er rekening mee 
kunnen houden. 
Joachim: als dit debat weer op gang komt, nemen we contact. 
 
België: 

- Statistieken 
- Social Score board, ook los van Handicap. 
- Te weinig interactie: peer review en andere, uitwisseling promoten. Nu 

ingeschreven om Bündeslander Wien, développement politique te 
evalueren. Bijna academisch traject. Ook traject van peer reviews opzetten. 
Bijvoorbeeld onze multidisciplinaire evaluatie laten evalueren.  

 
Links naar de concept nota’s: 
- Lommelen Joachim: Meer info: Towards full inclusion of persons with disabilities –
... 
- https://webcast.ec.europa.eu/disability-platform-meeting-24-03-19 
 
Olivier : waren de conceptnota’s goed ontvangen ? 
Joachim: inderdaad, met name door deskundigen van de Commissie 
 
Sara: Wat betreft de Conferentie van Staten die Partij zijn, zal de consultatie van 
maatschappelijke organisaties plaatsvinden op 8/5/2024 om 10.00 uur. De 
consultatie over UNCRPD rapportage is gepland op 2/7/2024. 
 
Mevrouw Marlière: herinnering: Charlotte Aelbrecht was aanwezig bij de Conference 
of States Parties. De "plenaire" partijen zijn relatief interessant, maar de side events 
zijn veel interessanter. Als België een nevenevenement initieert of mede organiseert, 
zou het goed zijn als het maatschappelijk middenveld erbij betrokken wordt. Laat het 
ons weten.  
 
Joachim : het is moeilijk om een side event te organiseren als  er geen minister 
aanwezig is. Gezien de verkiezingen zal de minister er niet kunnen zijn. 
 
Mevrouw Marlière: oK, maar kunnen we iets voor 2025 voorzien ? 
Joachim: wij zullen proberen… 

 

 2 Vervolg Algemene Vergadering BDF – 14/03/2024 
 

 

https://teams.microsoft.com/l/message/19:meeting_MGY4ZTZlZTAtYTY5NC00MThjLWFmYTMtMWQyODYzYzA1NWUy@thread.v2/1711709801846?context=%7B%22contextType%22%3A%22chat%22%7D
https://teams.microsoft.com/l/message/19:meeting_MGY4ZTZlZTAtYTY5NC00MThjLWFmYTMtMWQyODYzYzA1NWUy@thread.v2/1711709801846?context=%7B%22contextType%22%3A%22chat%22%7D
https://webcast.ec.europa.eu/disability-platform-meeting-24-03-19


BDF Lidmaatschap:  

• Olivier: de uitgaven zijn stabiel. De inkomsten zijn +/- dubbel zo hoog als de 
uitgaven en de bankrente dekt de bankkosten goed. We kunnen ofwel een 
lineaire daling van de contributies plannen, of we kunnen plannen om meer 
gebruik te maken van de reserves voor effectieve acties. We moeten er 
echter rekening mee houden dat onze uitgaven dit jaar hoger zullen zijn dan 
in normale jaren vanwege de Constructieve Dialoog. 

• Mevrouw Marlière: geen indexatie, nadruk dat dit een tijdelijks beslissing is, 
à minima elk jaar te herzien. Wij moeten ook de toekomst voorzien. Het 
secretariaat heeft nu een binôme voor Olivier, Natallia. Misschien moeten 
we beiden naar Genève sturen, ook als wij geen subsidies ervoor krijgen.  

• Thomas : voor de opmaak van het alternatief verslag heeft Olivier een 
budget van 6000 euro voorzien. Voor uitgave is het te klein, voor de 
verspreiding is het te veel… maar het totaal is ongeveer correct. 

• Thomas : Sommige organisaties kunnen moeilijkheden ondervinden. Het 
belangrijkste is dat lidmaatschapsgeld gerechtvaardigd wordt door acties en 
dat er rekening wordt gehouden met de mogelijke moeilijkheden van leden. 
Hoe zit het met een systeem van gratis bijdragen op basis van behoeften? 

• Mijnheer Gyselinck : helemaal akkoord wij moeten niet een spaarrekening 
alimenteren. Maar het moet voorzichtig zijn. Stel dat we de vergaderzalen 
zullen moeten gaan betalen in de FINTO… 

• Olivier: inderdaad, en vergeet niet dat de grootste kost, de vertaling is : wij 
hebben nu een derde verenigingen van personen die doof zijn… Zonder de 
FOD zou het onmogelijk zijn. 

• Mevrouw Marlière bij nieuwe leden, proactief zijn, vragen of ze financiële 
moeilijkheden hebben. 

• Eva: betalen de vzw’s niet op basis van hun eigen capaciteit? 

• Olivier geeft uitleg : de betaling is gecalculeerd op basis van het aantal leden 
van de vzw. De grootsten (Essenca, Altéo, Dito, Kando) betaalden in 2023 
ongeveer 1800€ de kleinsten 300€. Inclusion asbl betaalde € 200. Er zit een 
geschiedenis achter: in het begin waren we met 10 vzw’s, nu zijn er 20! Het 
EDF-lidgeld is tegelijkertijd om en bij de 8000 euro gebleven.  

• Thomas : we moeten het verschil tussen "kleine en grote verenigingen" 
opnieuw bekijken. Wat betekent het aantal leden? Misschien gebaseerd op 
rekeningen en balansen. Voor uw informatie, Inclusion.be is niet langer lid 
van Inclusion EU omdat ze niet akkoord gingen met een verlaging van ons 
lidgeld van € 5.000. 

• Mijnheer Trémouroux: komen er nog nieuwe leden bij? 

• Olivier: dat kan. Het aantal lidorganisaties is verdubbeld in 20 jaar. Maar 
bijvoorbeeld 150 leden rond de tafel voor het alternatief verslag, gaan we 
niet doen. 

• Olivier: het voorstel van het secretariaat is : maart 2024 geen indexering 
van het lidgeld. Voor de AV van het eind van het jaar moet de OABO een 
voorstel van verandering van de tabel in het huishoudreglement maken om 
het verschil tussen de betaalde bedragen af te vlakken. 

• OABO gaat akkoord. 
 
Europese Enquêtes 
OME : Natallia maakt nu al een synthese van EDF Member’s Mailings. Frederik zal 
zich op alles abonneren en zaken i.v.m. Europese enquêtes doorgeven. Toch is er 
geen garantie dat we alles gezien hebben. Op de site zijn er nu meer dan 1600 
enquêtes… 
 
Natallia zal deze integreren in haar synthese met voor elk een voorstel :   

- Syntheseantwoord door het BDF 
- Leden organisaties antwoorden 



- Het secretariaat formuleert advies en de leden mogen kiezen wat ze doen 
 
OABO gaat akkoord. 

 3 UNCRPD – Alternatief rapport 
Olivier: 

• Laatste wijzigingen voor 15/04/2024 

• Professionele opmaak van het alternatieve rapport: budget = €3.000 ? 

• Communicatiecampagne over het alternatieve verslag: budget = €3.000? 
 

Thomas: De kwaliteit van de lay-out is belangrijk. Hij zal de gegevens van een 
communicatiemaatschappij doorsturen: Switch. 
Mijnheer Gyselinck: appel d’offres zal proces vertragen maar toch, geen risico lopen 
misschien? 
 

 

 4 Feedback EDF Board 
Comité voor de rechten van personen met een handicap: 

• Mijnheer Verdickt : UNCRPD Comité van de rechten van personen met een 
handicap : 2 kandidaten van de Europese regio. Inmaculada Placencia 
Porrero is de favoriet van het EDF. Dit is de eerste keer dat de EU een 
kandidaat heeft kunnen meebrengen. De andere kandidaat is een 
Georgische man met handicap maar spreekt enkel zijn moedertaal.  

• PG: De Comité moet de redelijke aanpassingen voorzien… Wij kunnen het de 
Buitenlandse Zaken altijd vertellen en zij zijn degenen die beslissen. 
Inmaculada heeft brede kennis en is heel competent. 

• Mevrouw Marlière: kort gezegd: het is belangrijk om te weten hoe zij het 
recht van individuen verdedigen, om hen zelf te laten beslissen wat goed 
voor hen is, maar hoe zit het met het recht van vrouwen om zelf te 
beslissen? ONCE is niet erg "progressief" in dit opzicht. Bij de Europese 
Commissie heeft Immaculada veel samengewerkt met het EDF en dus met 
ONCE... Ze is Spaanse. 

• Olivier wijst erop dat het een beetje vreemd is om een hoge ambtenaar als 
deskundige aan de commissie voor te stellen. Is er geen risico van 
belangenverstrengeling? 

• OABO : beveelt aan dat het secretariaat deze kwestie mondeling met 
Joachim bespreekt en daarbij de mogelijke sterke en zwakke punten van de 
2 kandidaten belicht. Buitenlandse Zaken zal dan beslissen. 

 
Constitutional review : 

• Mijnheer Verdickt legde uit dat Catherine Naughton in een 
gedachtewisseling buiten de vergadering had benadrukt dat het de 
verantwoordelijkheid van elke lidorganisatie was om nieuwe kandidaten in 
de instanties van het EDF te sturen. 

• Olivier : op dezelfde manier heeft Catherine hem tijdens de vergadering ter 
voorbereiding van het conferentiepanel verteld dat het bestuur veel van de 
amendementen van BDF had aanvaard. Voor de rest is de beslissing van het 
uitvoerend comité genomen. Het was aanvaarden door het Board in 
november en zal deze niet worden gewijzigd. Tot slot beloofden de leden 
van het uitvoerend comité geen buitensporige kandidaten te zijn. Hij 
vestigde de aandacht van de OABO op het feit dat de aanvaarde 
amendementen louter formeel waren en dat, hoewel de beslissing van het 
bestuur is genomen, de discussie en stemming nog moeten plaatsvinden op 
de algemene vergadering. BDF zal dan zijn standpunt kunnen verdedigen. 
Ten slotte heeft de belofte om zich niet buitensporig kandidaat te stellen 
voor het dagelijks bestuur geen waarde. 

• OME onderstreept dat het BDF misschien kan bekritiseerd worden voor haar 
interne werking, toch is het niet de bevoegdheid van het EDF. Het BDF heeft 

 



een nieuwe administrator naar het Board gestuurd en Charlotte is nu in het 
EDF jeugd comité! 

• BV : Catherine Naughton heeft aangeboden naar de OABO te komen om 
deze kwestie te bespreken. 

• OABO ziet niet wat het BDF erbij te winnen heeft. Niet op te volgen. 
 
Article 19 : zie volgende punt 
IDA 

• Mijnheer Gyselinck: de CEO, Cuk zou overdreven hebben met zijn 
verblijfsonkosten… Hij is ontslagen. 

• Ad interim directeur, José Viera, Argentijn, probeert alles weer op de rails te 
krijgen. Volgens Maureen Piggot is er een robuust en streng financieel 
beheer nu. Het vervelendste voor het EDF is dat Iannis Vardakastanis 
voorzitter was van de IDA.. 

 5 Positienota EDF artikel 19 

• Mijnheer Verdickt legde uit dat Albert Prévos erin geslaagd was om de 
stemming uit te stellen tot de Algemene Vergadering van 12 mei. Voor 
Frankrijk is de notitie in zijn huidige vorm totaal niet-ontvankelijk. Deze 
position paper moet herschreven worden. 

• OME legt uit dat het BDF een ontmoeting heeft gehad met een 
promovendus van professor Hachez. Hij zou bereid zijn om een ontmoeting 
te hebben met het BDF en zijn standpunt als onderzoeker te geven over het 
standpunt van BDF. 

• Olivier vroeg of het niet gepast zou zijn om Albert Prévos te ontmoeten = 
vergadering? OABO vraagt Olivier de heer Prévos een e-mail te sturen maar 
hem ook te vragen wie over deze nota in dezelfde richting denkt als wij. 

• Olivier legde uit dat hij Maureen Piggot, lid van het dagelijks bestuur en 
vertegenwoordiger van Inclusion Europe, had gesproken op de receptie van 
het voorzitterschap op 18 maart. Ze maakte deel uit van de groep die de 
standpuntnota van het EDF had opgesteld... Ze zei dat ze beschikbaar was 
om erover te praten, omdat we oplossingen moeten vinden voor een tekst 
die voor iedereen bevredigender is. 

• Mevrouw Marlière: BDF niet tegen de-institutionalisering maar als de 
persoon kan zelfredzaam leven buiten een instelling is het ideaal. Toch niet 
alle mensen willen dit. Zie filmpje over Reeza van Inclusion asbl. 

• OABO : OK om met Albert Prévos af te spreken. Het zou ook interessant 
zijn om medestanders van ons standpunt te zoeken. Voor Maureen Piggot, 
wij zullen zien… 

 

 

 6 EDF Algemene Vergadering: reis + verblijf Genève 
Het punt kon niet worden besproken wegens te weinig deelnemers aan de 
vergadering gezien het ver gevorderde uur.  
 

 

 


